
Elevii  callatieni  Cristian
Safta  și  Rareș  Andrei
Buzdugan  s-au  calificat  la
faza  NAȚIONALĂ  a  Olimpiadei
ACADNET
16 aprilie 2025 8:57

Cristian  Safta  și  Rareș  Andrei
Buzdugan  de  la  Liceul  Teoretic
„Callatis” s-au calificat la faza
NAȚIONALĂ a Olimpiadei ACADNET.
Cristian  Safta,  elev  al  clasei  a  XII-a,  s-a  calificat  la
secțiunea  “Rețele”,  în  timp  ce  Rareș  Andrei  Buzdugan  s-a
calificat la secțiunea ” Interoperabilitate software”.

“Pentru Cristian este a treia participare în cadrul acestei
competiții, iar pentru Rareș este a doua.

Olimpiada va avea loc în perioada 10-13 mai la Universitatea
Politehnică Bucuresti.

Felicităm elevii și cadrul didactic coordonator, prof. Mihaela
Pilat, pentru aceste rezultate frumoase și le urăm mult succes
la  etapa  națională!”,  transmit  reprezentanții  Liceului
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Teoretic „Callatis”.

Pe aceeași temă:

Elevii Liceului Teoretic Callatis, pe podiumurile etapelor
naționale și județene de dezbatere

Elevii  mai  multor  clase
primare  din  Constanța  au
învățat  prima  lecție  de
ecologie la stația de sortare
Polaris M Holding
16 aprilie 2025 8:57

Stația de sortare Polaris M Holding
a primit vizita a trei clase din
ciclul primar – clasa I B, clasa I
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D și clasa a III-a C – de la Şcoala
Gimnazială Nr. 8 Constanța.
Îndrumați cu grijă și dăruire de doamnele profesoare Maria
Irina Ciocan, Daniela Militaru și Cornea Elena, cei mici au
explorat  cu  entuziasm  un  univers  nou  pentru  ei:  cel  al
deșeurilor și al reciclării.

Vizita a început cu o prezentare a activităților desfășurate
în  stație.  Elevii  au  descoperit  cum  are  loc  sortarea
deșeurilor pe bandă, procesul de balotare, precum și traseul
fracției  umede,  care,  din  păcate,  ajunge  la  depozitul  de
deșeuri.

Copiii au învățat că primul pas spre un mediu mai curat începe
cu fiecare dintre noi – prin colectarea separată a deșeurilor,
fie că suntem acasă, la școală sau în vacanță. Au aflat cât de
important este să reducem cantitatea de deșeuri pe care o
generăm,  să  reutilizăm  ceea  ce  putem  și,  abia  apoi,  să
reciclăm, pentru a da o nouă viață materialelor.

Entuziasmul lor, întrebările pline de curiozitate și dorința
sinceră de a învăța ne-au emoționat profund. Ne-au reamintit
cât  de  important  este  să  investim  în  educația  ecologică,
pentru ca cei mici să devină adulți responsabili.

La finalul vizitei, micii ecologiști au primit câte un set de
saci  colorați  –  galben,  albastru  și  verde  –  pentru  a  le
reaminti codul culorilor în colectarea separată și… câteva
bomboane, ca semn de apreciere pentru interesul și bucuria
lor.

Mulțumim tuturor pentru o zi plină de învățare și speranță!
Viitorul sună mai bine când copiii învață să aibă grijă de
planetă.

 



(VIDEO)  MEGA  SCANDAL  între
primarul  Mangaliei  și
consilierii  locali:  Cristian
Radu a retras, pentru a DOUA
oară, proiectul de buget
16 aprilie 2025 8:57

Cum  era  de  așteptat  și  cum  s-a
mizat  încă  de  la  convocarea
ședinței  de  consiliu  la  Casa  de
Cultură  Mangalia,  întâlnirea
aleșilor  locali  a  fost  un  mega
spectacol:  primarul  Cristian  Radu
s-a plimbat de colo colo, prin sala
de  spectacole,  cu  microfonul  în
mână,  ca  un  adevărat  regizor,
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încercând  să  înnăbușe  orice
intervenție a consilierilor locali.
La rândul lor, consilierii locali i-au reproșat primarului că
le pune pumnul în gură, mai ales că, spun aceștia, în ultimii
ani Cristian Radu nu a mai călcat pe la ședințele de consiliu.

Încă de la începutul ședinței a fost clar că este, de fapt,
vorba despre o piesă de teatru pusă cu grijă în scenă, de care
nenea Iancu ar fi fost extrem de mândru.

Pe  două  meșuri,  pe  scenă,  angajații  primăriei  au  scris:
Consilierii PNL și Consilierii PSD, AUR și USR, iar scaunele
de pe scenă au fost, astfel, împărțite în două. Lucru care nu
a împiedicat-o pe președinta de ședință, Semiran Abdurefi, să
dea jos de pe scenă cele două afișe și să își îndemne colegii
să se așeze unde doresc:

„Suntem toți din Mangalia, suntem prieteni, vecini, nu văd de
ce să ne împărțim că așa vrea domnul primar, a spus Semiran
Abdurefi”.
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Dar  sala  era  deja  divizată:  s-a  huiduit,  s-au  reproșat
legăturile edilului cu fosta sa mână dreaptă Dorinel Colgiu,
condamnat  pentru  șpagă,  vârsnicii  au  cerut  acordarea
torturilor de la primărie, primarul a cerut, insistent și
aproape obsesiv „o secundă, o secundă, o secundă”, consilierii
au cerut să fie respectată solemnitatea ședinței, s-a huiduit,
din nou…

dr. Dan Lefter

Fostul vicerprimar s-a arătat foarte supărat că ai săi colegi
au introdus un amendament în bugetul propus de primar.

Acest amendament a apărut după ce consilierii PNL au refuzat
să participe la o ședință a consilierilor PSD USR și AUR.

Ca  un  adevărat  showman,  primarul  Radu  a  dat  „lovitura  de
grație” sau cel puțin așa considera domnia sa: a anunțat că
își retrage, a doua oară, proiectul de buget.

Cu  alte  cuvinte,  în  cazul  în  care  prefectul  județului
Constanța  va  ataca,  din  nou,  bugetul  local,  cam  tot  ce
înseamna proiecte de investiții ale Mangaliei – printre care
și un corp nou al Școlii Gala Galaction sau asfaltări în
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cartierul Dobrogea 1- vor fi blocate.

Aleșii locali din Mangalia au
avut  și  azi  „interzis”  în
sala de ședințe. Consilierii
PNL  au  DISPĂRUT,  miraculos,
de la întrunire
16 aprilie 2025 8:57

Consilierii PSD, USR și AUR, dar și
cei din PNL, s-au întâlnit, astăzi,
în ședințele pe comisii. Ulterior,
a  fost  ținută  o  ședință
extraordinară, la Club Nautic și nu
la  primărie,  așa  cum  această
întâlnire fusese convocată.
La fel ca și până acum, în ciuda faptului că ședința trebuia
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ținută  în  sala  Consiliului  Local,  cheia  de  la  camera  cu
pricina „nu se găsește” așa că aleșii locali au fost nevoiți
să plece din nou către Club Nautic.

La  fel  de  miraculos  precum  dispariția  cheii  buclucașe,
consilierii PNL au dispărut din sală și nu au mai participat
la ședința în care s-au dezbătut prelungirea contractului de
iluminat public pentru Goldterm, dar și abrogarea proiectului
134/2021, privind dezvoltarea a stațiunilor Mangaliei.

Toate proiectele de pe ordinea de zi au fost aprobate cu votul
celor 11 consilieri locali prezenți la ședință.

Semiran  Abdurefi,  inițiatorul  proiectului  privind  abrogarea
HCL 134/2021:

„Până acum, regimul de urbanism prevedea un regim de înălțime
ce putea fi de P+9 și peste, adică celebrul The Sky is the
Limit  (Limita  este  cerul  –  sintagmă  rostită  de  fostul
viceprimar  Dragoș  Angelescu,  la  România  te  Iubesc).  

Am inițiat un proiect de abrogare, pe care l-am câștigat în
2023. Primăria a făcut apel și mi s-a spus că nu am calitate
procesuală. Tot în 2023, Tribunalul a anulat HCL 134„.

Toate proiectele de pe ordinea de zi au fost aprobate de
aleșii PSD, USR și AUR.

(FOTO)  Palatul  Copiilor  din
Constanța a găzduit reuniunea

https://editiadesud.ro/foto-palatul-copiilor-din-constanta-a-gazduit-reuniunea-din-cadrul-proiectului-art-of-inclusion-art-for-inclusion-finantat-prin-erasmus/
https://editiadesud.ro/foto-palatul-copiilor-din-constanta-a-gazduit-reuniunea-din-cadrul-proiectului-art-of-inclusion-art-for-inclusion-finantat-prin-erasmus/


din cadrul proiectului Art of
Inclusion  –  Art  for
Inclusion,  finanțat  prin
Erasmus +
16 aprilie 2025 8:57

În perioada 7-11 aprilie, Palatul
Copiilor  Constanța  a  fost  gazda
reuniunii  din  cadrul  proiectului
Art  of  Inclusion  –  Art  for
Inclusion,  proiect  finanțat  prin
programul Erasmus +.
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Elevi  și  cadre  didactice  din  Polonia,  Turcia  și  Grecia,
alături de elevi români, au participat la workshop-uri în care
arta a fost utilizată ca instrument de incluziune și coeziune
socială. De asemenea, au fost organizate vizite și excursii
care au pus în valoare diversitatea culturală a Dobrogei.

Participanții  au  fost  încântați  de  această  activitate
interculturală în cadrul căreia arta a fost limbajul comun și
fiecare a învățat din experiența celuilalt.
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Prin  această  experiență  internațională  și  programele  de
educație interculturală dezvoltate în cadrul proiectului, s-a
demonstrat încă o dată că arta reprezintă o modalitate de
depășire  a  barierelor  de  comunicare  și  de  promovare  a
diversității, a declarat coordonatorul proiectului, profesor
Roxana Mitan

Proiectul  a  fost  inițiat  de  Stowarzyszenie  Przyjaciol
Gimnazjum  w  Proszowicach,  Polonia,  în  parteneriat  cu
Incirliova Genclik Kultur Sanat ve Gelisim Dernegi, Turcia,
ARTIFACTORY, Grecia și Palatul Copiilor Constanța.
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Iată  programul  casieriilor
RAJA în perioada sărbătorilor
Pascale!
16 aprilie 2025 8:57
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RAJA  S.A.  aduce  la  cunoștință
abonaților  din  întreaga  arie  de
operare că în intervalul 18 – 21
aprilie  2025,  casieriile  și
compartimentele  care  desfășoară
activități de lucru cu publicul vor
fi închise.
Pentru  efectuarea  plăților,  abonații  pot  folosi  serviciile
online, precum contul de client RAJA (accesibil pe pagina web
www.rajac.ro sau prin aplicația de mobil), virament bancar sau
direct debit. Clienții care nu au acces la soluțiile de plată
la  distanță  pot  achita  facturile  la  punctele  de  plată
PayPoint/Payzone, Westaco și în incinta magazinelor „La doi
Pași”.

În perioada sărbătorilor de Paște, activitatea structurilor
RAJA S.A. care asigură continuitatea serviciilor de alimentare
cu apă și de preluare/tratare a apelor uzate se desfășoară
fără întrerupere.

Pentru  eventuale  disfuncționalități  survenite  la  nivelul
infrastructurii de apă și canalizare, abonații societății pot
apela numărul de telefon al Dispeceratului – 0241/924, tasta
3, accesibil 24 de ore din 24. Echipele de intervenție sunt
pregătite să acţioneze cu promptitudine pentru remedierea în
timp util a tuturor avariilor sau a problemelor apărute în
sistem, astfel încât utilizatorii serviciilor noastre să poată
beneficia de acestea la parametri optimi.

Programul normal de lucru cu publicul va fi reluat de marți –
22 aprilie 2025.

 

http://www.rajac.ro


Biroul de Comunicare

(VIDEO)  Polaris  M  Holding:
Vandalizarea  platformelor  de
colectare a gunoiului este o
amenințare  pentru  sănătatea
și curățenia orașului
16 aprilie 2025 8:57

Fiecare  zi  aduce  noi  provocări
pentru  echipele  Polaris!  Acestea
sunt nevoite să intervină constant
pentru a remedia daunele lăsate de
cei  care  vandalizează  platformele
de colectare.
Containerele pentru reciclare sunt adesea răsturnate, sparte
sau vandalizate, iar acest lucru face ca procesul de reciclare
să devină imposibil. În platformele de colectare găsim des
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mizerie și deșeuri aruncate pe toată suprafața.

Această  problemă  afectează  imaginea  orașului  și  pune  în
pericol sănătatea publică. În urma acestor acte de vandalism,
se  formează  focare  de  infecție,  iar  echipele  noastre  de
salubrizare  depun  un  efort  considerabil  pentru  a  menține
curățenia.

Ce putem face pentru a opri acest fenomen?

Putem sesiza autoritățile locale atunci când observăm acte de
vandalism. Este o acțiune simplă, dar extrem de importantă
pentru a proteja orașul în care trăim și pentru a preveni
deteriorarea infrastructurii de salubrizare.

Responsabilitatea noastră colectivă este cheia pentru un oraș
mai curat, mai sigur și mai sănătos pentru toți.

Scrisoare  deschisă  a
președintelui  PSD  Mangalia,
Neculai  Tănasă:  „Nu  o  să
accept  ca  ședințele  de
consiliu să fie transformate
în piese de teatru!”
16 aprilie 2025 8:57
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Într-o scrisoare deschisă adresată
primarului  Mangalia  înainte  de
ședința ce va avea loc mâine, la
Casa de Cultură, președintele PSD
Mangalia,  Neculai  Tănasă,  îi
solicită  lui  Cristian  Radu  să
stopeze „piesa de teatru” pe care o
pregătește.
În cursul zilei de astăzi, pensionarii din Mangalia au fost
sunați de angajații primăriei, cel mai probabil cei de la
Serviciul Social, pentru a veni mâine la ședință, acolo unde,
probabil,  se  mizează  pe  crearea  unei  atmosfere  tensionate
îndreptate împotriva aleșilor PSD, USR și AUR.

Iată ce transmite Neculai Tănasă, președintele PSD Mangalia:

„Domnule primar Radu Cristian,

În calitate de Consilier Local, vă transmit următoarele :

Faptul că vă folosiți de pensionari vulnerabili pentru a vă
trece un buget în consiliu e o rușine pentru funcția pe care o
ocupați. Nu doar că exploatați emoțional niște oameni care au
muncit o viață întreagă, dar încercați să mascați lipsa de
transparență și de legitimitate a unui buget făcut în interes
propriu.



Bugetul orașului nu este jucăria dumneavoastră și nici un
instrument de șantaj emoțional. Nu o să accept ca ședințele de
consiliu  să  fie  transformate  în  piese  de  teatru  în  care
aduceți oameni amăgiți cu promisiuni goale, doar ca să puneți
presiune pe consilierii neobedienți dumneavoastră .

Dacă  aveți  un  buget  corect,  argumentați-l  public,  în  mod
transparent, nu în spatele unor pensionari aduși cu microbuze
sau pomeni electorale.

În fața cetățenilor acestui oraș, vă spun clar: nu voi gira
niciodată manipularea, minciuna și batjocura administrativă.
Orașul nu e moșia dumneavoastră, iar oamenii nu sunt unelte
care le manipulați dumneavoastră.

Vă rog politicos numai pomeniți de INTERESE PERSONALE, sau ca
cineva negociază aceste lucruri.

Știți foarte clar ca INTERESELE CELE MAI MARI le-ați avut
dumneavoastră.

Dacă doriți putem discuta despre ele, mâine.

Mâine vă așteptăm la ora 17.00 la Casa de Cultură, să susținem
un  buget  pentru  toți  cetățeni  ,  nu  pentru  interesele
PRIMARULUI.”
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Parlamentul României
16 aprilie 2025 8:57

Un grup de copii din comuna Limanu,
coordonat de prof. Gela Ivașcu, a
vizitat  astăzi  Parlamentul
României, la invitația deputatului
Daniel Georgescu.
„Astăzi, alături de colegul meu, senatorul Felix Stroe, am
avut bucuria de a primi în Parlament un grup de copii minunați
din Limanu și 2 Mai.

Ne-au vizitat cu multă curiozitate și entuziasm, iar noi le-am
arătat cum funcționează instituția în care se iau deciziile
importante  pentru  viitorul  României.  Am  vorbit  despre
democrație,  legi  și  despre  rolul  fiecăruia  dintre  noi  în
societate.

Le mulțumesc copiilor pentru energia frumoasă și întrebările
sincere, și doamnei Gela Ivascu pentru implicarea constantă în
educația și formarea lor.

Astfel de întâlniri ne dau speranță — pentru că un viitor mai
bun  începe  cu  educație,  implicare  și  încredere”,  a  notat
deputatul Daniel Georgescu.
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Elevii callatieni, stagiu de
pregătire  în  Spania:
“Stagiari VET-de la teorie la
practică,  în  companii  IT
europene competitive”
16 aprilie 2025 8:57
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În  perioada  24  martie-11  aprilie
2025,  un  grup  format  din  20  de
elevi  de  la  Liceul  Teoretic
”Callatis”,  din  clasa  a  XI-a,
profil  real,  specializarea
matematică-informatică, au efectuat
un  stagiu de pregătire practică,
în  companii  din  domeniul
tehnologiei  informaticii,  ATIGRA
CONSULTORES  INFORMÁTICOS  S.L.  și
ANDAGRANANET, din Granada, Spania,
obținând  calificarea  de  analist
programator,  certificată  de  un
document de mobilitate Europass. 
Participarea  la  stagiul  de  practică  este  urmare  a
implementării  celui  de-al  patrulea  proiect,  din  cadrul
programului Erasmus+ al Comisiei Europene, cu numărul 2023-1-
RO01-KA121-VET-000133394, din domeniul Educației și Formării
Profesionale, VET.

În timpul stagiului de pregătire, elevii, proveniți dintr-un
liceu teoretic, în care nu au ore de practică, au avut ocazia



să se familiarizeze cu activitatea dintr-o companie IT, cu
respectarea unui program de lucru și asumarea unor termene
precise  pentru  realizarea  sarcinilor.Elevii  au  dobândit
deprinderi antreprenoriale, dar, în același timp, contactul cu
alte medii culturale a condus la îmbunătățirea competențelor
de  comunicare  în  limba  engleză  și  limba  spaniolă,  de
adaptabilitate și flexibilitate, de lucru în echipă, respect,
toleranță, deprinderea unui comportament prietenos cu mediul.

La finalul celor trei săptămâni de stagiu, elevii au fost
foarte apreciați pentru seriozitatea cu care și-au îndeplinit
sarcinile de lucru, pentru proiectele finale realizate, pentru
nivelul de cunoștințe în domeniul informaticii și al limbii
engleze, dar și pentru creativitatea și entuziasmul lor.

În același timp, în perioada 05-09 mai 2025, trei profesori de
informatică ai liceului, vor  participa la o activitate de job
shadowing, derulată în parteneriat cu organizația Cultura e
Dintorni S.R.L. din Martina Franca, Italia.

Profesorii vor efectua vizite de lucru la agenți economici din
domeniul IT, la licee partenere, vor participa la demonstrații
practice și sesiuni de formare.

Programul Erasmus+ al Comisiei Europene reprezintă o șansă
pentru elevii și profesorii noștri de a căpăta o experiență pe
piața muncii, de a compara învățământul românesc cu cel al
altor țări europene și de a învăța lucruri noi.



Viceprimarul  Paul  Foleanu,
mărturie în dosarul PENAL al
lui Cristian Radu: „Am făcut
denunțul la DNA după ce am
văzut  că  primăria  plătea
onorarii  COLOSALE  unor
avocați,  în  cauze  banale”
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UPDATE: Dosarul a fost amânat
pentru 16 mai
16 aprilie 2025 8:57

Astăzi, la Curtea de Apel Constanța
sunt audiați mai mulți martori în
dosarul  penal  în  care  primarul
Cristian Radu și mai mulți foști și
actuali funcționari au fost trimiși
în  judecată  pentru  abuz  în
serviciu.
Au  depus  mărturie  martorii  Cristina  Cucu,  Albena  Dana
Duzinschi  și  Constanța  Mardare.

La  această  oră  este  audiat  viceprimarul  Mangaliei,  Paul
Foleanu, care, la vremea respectivă era consilier local:

„În  anul  2015  am  intrat  în  posesia  a  patru  contracte  de
asistență  juridică.  Le-am  studiat  și  m-a  șocat  valoarea
onorariilor menționate, eu fiind avocat.

1,2 mil lei granituire cu comuna 23 August și 700.000 de lei
cea cu Limanu.

Am dat mai multe comunicate de presă, am avut apariții TV în
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care am arătat că onorariile erau exagerate.

La una dintre aparițiile TV a intrat în direct doamna Petrina
Boiță, negând existența contractelor.

Am  constituit,  în  cadrul  Consiliului  Local,  o  comisie  de
verificare din care făceau parte, alături de mine, Dragoș
Bociog și Bogdan Maganu.

Am  solicitat  doamnei  Boiță  să  ne  pună  la  dispoziție
contractele, dar am fost refuzați. Ne-am deplasat la sediul
primăriei Mangalia, dar am întâmpinat un REFUZ abuziv din
partea secretarului de atunci, Petrina Boiță și a primarului
Cristian Radu.

Acesta ne-a jignit, spunând că am venit la el în stare de
ebrietate”, a declarat, în fața magistraților, Paul Foleanu.

„Primăria avea ȘAPTE juriști, dar angaja
avocați pe onorarii exagerate”
Paul Foleanu a continuat mărturia în fața judecătorilor Curții
de Apel Constanța:

„Am decis, atunci, să formulez un DENUNȚ la DNA Constanța.

Menționez că avocații erau plătiți în ciuda faptului că în
primărie erau angajați ȘAPTE juriști.

Totodată, valorile litigiilor erau decise arbitrar și fără
votul  consilierilor.  Onorariile  nu  s-au  supus  la  votul
consilierilor  locali,  dar,  ulterior,  pe  site-ul  primăriei
Mangalia a fost publicat HCL prin care se arată că acest
proiect s-a votat.

A fost trimis la Prefectură, pentru aviz de legalitate, cum că
ar  fi  fost  votat  în  unanimitate.  Am  întrebat  secretarul
Petrina Boiță despre această situație. Aceasta a recunoscut că
nu s-a votat, dar că va cere prefectului să-l retragă, să-l



anuleze”.

Reamintim faptul că, pe rolul Curții de Apel Constanța se
judeca  un  dosar  având  că  obiect  contestația  la  executare
formulată de Municipiul Mangalia, ce are ca obiect neplata la
termen a sumelor către casa de avocatură Grimberg.

Penalitățile solicitate sunt de circa 13 milioane de lei,
potrivit declarațiilor lui Paul Foleanu.

Judecătorii au stabilit un nou termen, pentru 16 mai, la orele
10.00.

A  MURIT  scriitorul  Mario
Vargas Llosa. Acesta a fost
invitat  la  Mangalia,  la
Festivalul Zile și Nopți de
Literatură
16 aprilie 2025 8:57

Scriitorul  peruan  Mario  Vargas
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Llosa,  o  figură  impresionantă  a
literaturii  latino-americane,  a
murit  duminică  la  Lima,  capitala
țării sale, la vârsta de 89 de ani.
Cunoscut  pentru  cărți  precum  Războiul  sfârşitului  lumii,
Povestașul, Conversație la Catedrală sau Sărbătoarea Țapului,
Mario Vargas Llosa a fost unul dintre marii protagoniști ai
fenomenului latino-american din anii 1960 și 1970, alături de
columbianul  Gabriel  Garcia  Marquez  și  argentinianul  Julio
Cortazar.

Laureat al Premiului Nobel pentru literatură în 2010, a fost
„înconjurat  de  familia  sa  și  s-a  stins  în  pace”,  a  spus
familia sa într-o declarație publicată de fiul său Álvaro pe X
duminică seara.

Primarul Mangaliei a ajuns la
Curtea  de  Apel,  în  dosarul
penal  în  care  este  judecat
pentru abuz în serviciu
16 aprilie 2025 8:57
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Primarul Mangaliei, Cristian Radu,
a ajuns la Curtea de Apel, la o
nouă  înfățișare  din  dosarul
352/36/2023  privind  fapte  de
corupție.

De ce este trimis în judecată Cristian
Radu:
Pe 20 iunie 2023, procurorii din cadrul Direcției Naționale
Anticorupție  –  Serviciul  teritorial  Constanța  au  dispus
trimiterea în judecată, în stare de libertate, a inculpaților:

CRISTIAN RADU, la data faptelor și în prezent primar al
municipiului  Mangalia,  județul  Constanța,  pentru
săvârşirea  infracţiunii  de  abuz  în  serviciu,  dacă
funcționarul a obținut pentru sine sau pentru altul un
folos necuvenit, în formă continuată,

și

BOIŢĂ PETRINA, la data faptelor secretar al municipiului
Mangalia, județul Constanța,
DUMITRANA ROMULUS, la data faptelor administrator public
al municipiului Mangalia, județul Constanța și persoană
delegată cu atribuţii de Primar,
CĂLIN DIDI GEORGE, la data faptelor director în cadrul
Direcţiei juridice şi de administraţie publică locală şi
ulterior  director  în  cadrul  Direcţiei  de  achiziţii
publice şi programe de dezvoltare din cadrul primăriei
municipiului Mangalia, județul Constanța,
VLĂDESCU DANIEL, la data faptelor șef al Serviciului
Juridic  din  cadrul  primăriei  municipiului  Mangalia,
județul Constanța,
FOTIN  DIANA-IONELA,  la  data  faptelor  Director  al



Direcţiei de Management Fiscal şi Control din cadrul
primăriei municipiului Mangalia, județul Constanța,
NEGRU  MARIA,  la  data  faptelor  funcționar  în  cadrul
Compartimentului Control Financiar Preventiv Propriu al
Primăriei Municipiului Mangalia,

Avocat în cadrul Baroului București,

toți pentru săvârșirea infracțiunii de complicitate la abuz în
serviciu, dacă funcționarul a obținut pentru sine sau pentru
altul un folos necuvenit, în formă continuată,

În rechizitoriul întocmit, procurorii au reținut, în esență,
următoarea stare de fapt:

În perioada octombrie 2014 – decembrie 2017, inculpatul Radu
Cristian,  în  calitatea  menționată  mai  sus,  cu  încălcarea
dispozițiilor  legale,  ar  fi  încheiat  cu  o  societate  de
avocatură,  reprezentată  de  inculpatul  avocat  în  cadrul
Baroului București, trimis în judecată în prezenta cauză, un
număr de 95 de contracte având ca obiect asistenţa juridică şi
reprezentarea  primăriei  municipiului  Mangalia  în  dosarele
aflate  pe  rolul  instanţelor  judecătoreşti  şi  altor  organe
judiciare sau jurisdicționale. Este de precizat faptul că o
parte dintre acestea ar fi fost încheiate în condițiile în
care, la nivelul primăriei Municipiului Mangalia, existau deja
contracte de asistenţă juridică încheiate cu o altă societate
de avocatură, în care ar fi fost prevăzute onorarii și de
peste 200 de ori mai mici față de cele stabilite în noile
contracte.

În contextul menționat mai sus, primarul Radu Cristian ar fi
beneficiat de ajutorul celorlalți șase inculpați, funcționari
publici, care ar fi întocmit și semnat diverse acte (referate
de necesitate, caiete de sarcini, etc.), ce ar fi stat la baza
organizării unor proceduri formale de achiziție a serviciilor
judiciare menționate mai sus.

Ca  urmare  a  demersurilor  menționate  mai  sus,  primăria



municipiului  Mangalia  a  fost  prejudiciată  cu  suma  totală
de 13.675.922 lei.

În cauză au fost dispuse măsuri asigurătorii.

Dosarul a fost trimis spre judecare Curţii de Apel Constanţa
cu propunere de a se menține măsurile asigurătorii dispuse în
cauză.

Facem  precizarea  că  această  etapă  a  procesului  penal
reprezintă, conform Codului de procedură penală, finalizarea
anchetei penale și trimiterea rechizitoriului la instanță spre
judecare,  situație  care  nu  poate  să  înfrângă  principiul
prezumției de nevinovăție.

Pe aceeași temă:

Surpriză neplăcută pentru Cristian Radu la Curtea de Apel:
Primarul, întâmpinat cu pancarte în care i se cer „banii
înapoi”

ATENȚIE!  O  avarie  a  sistat
furnizarea  apei  potabile  în
mai multe zone din Constanța
16 aprilie 2025 8:57

Echipele RAJA intervin astăzi, 14
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aprilie 2025, în vederea executării
lucrărilor  de  remediere  a  unei
avarii  survenite  pe  conducta  de
distribuție,  cu  diametrul  de  600
mm,  de  la  intersecția  străzilor
Izvor  cu  Dionisie  cel  Mic,  din
municipiul Constanța.
Astfel, din această seară, ora 21.00 și până mâine dimineață,
15  aprilie  2025,  ora  05.00,  se  sistează  furnizarea  apei
potabile consumatorilor din perimetrul delimitat de străzile
Izvor  –  Dionisie  cel  Mic  –  Ștefăniță  Vodă  –  Soveja  –
Dezrobirii – Fulger – Izvor, cu străzile adiacente și punctele
termice aferente zonei.

Ne cerem scuze pentru neplăcerile create utilizatorilor din
zonă, pe care îi asigurăm că echipele de intervenție vor face
tot  posibilul  pentru  finalizarea  lucrărilor  și  reluarea
furnizării apei potabile, în cel mai scurt timp.

Acțiunea BLOCADA la Mangalia:
Zeci  de  șoferi  au  fost
amendați
16 aprilie 2025 8:57
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La  data  de  12  aprilie  2025,
polițiștii  din  cadrul  Poliției
Municipiului Mangalia au desfășurat
activități  în  cadrul  acțiunii
Blocada, pentru prevenirea faptelor
săvrșite  cu  violență  și  a
traficului  și  consumului  de
droguri.
În  cadrul  acțiunilor  derulate  au  fost  legitimate  98  de
persoane și au fost verificate 81 de vehicule.

În  urma  neregulilor  constatate  au  fost  aplicate  30  de
sancțiuni contravenționale, în valoare totală de aproximativ
13.000 de lei.

De asemenea, a fost retras un certificat de înmatriculare.

Caz  de  OMOR  calificat  la

https://editiadesud.ro/tag/mangalia/
https://editiadesud.ro/tag/blocada/
https://editiadesud.ro/caz-de-omor-calificat-la-dobromir-un-barbat-este-acuzat-ca-a-ucis-un-om-si-a-fugit-a-fost-prins-cu-ajutorul-mascatilor/


Dobromir:  Un  bărbat  este
acuzat că a ucis un om și a
fugit.  A  fost  prins  cu
ajutorul mascaților
16 aprilie 2025 8:57

Procurorul  de  caz  din  cadrul
Parchetului de pe lângă Tribunalul
Constanța  efectuează  cercetări
într-o  cauză  penală,  aflată  în
urmărire penală proprie, cu privire
la săvârșirea infracțiunii de omor
calificat.
De asemenea, în prezenta cauză, actele de urmărire penală au
fost efectuate, prin delegare, și de polițiștii Serviciului de
Investigații Criminale.

Din cercetări a reieșit faptul că, la data de 27 martie a.c.,
pe fondul unui conflict spontan, un bărbat de 34 de ani ar fi
agresat fizic, cu un obiect contondent, un bărbat de 54 de
ani, pe care l-ar fi lovit în mod repetat în zona capului.

Ulterior, ar fi părăsit locul faptei.
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În urma cercetărilor efectuate, bărbatul a fost identificat de
polițiști.

La data de 12 aprilie a.c., polițiștii din cadrul Serviciului
de Investigații Criminale, cu sprijinul polițiștilor Secției 1
Poliție  Rurală  Băneasa  și  al  luptătorilor  din  cadrul
Serviciului pentru Acțiuni Speciale, au efectuat o percheziție
domiciliară în satul Văleni, la locuința bărbatului bănuit de
săvârșirea faptei.

În  urma  efectuării  percheziției  au  fost  descoperite  și
ridicate telefonul mobil al victimei, precum și alte bunuri cu
valoare probatorie.

La data de 12 aprilie a.c., procurorul de caz din cadrul
Parchetului  de  pe  lângă  Tribunalul  Constanța  a  dispus
reținerea, pentru 24 de ore, a bărbatului bănuit de săvârșirea
infracțiunii.

Acesta a fost condus și încarcerat în Centrul de Reținere și
Arestare  Preventivă  al  Inspectoratului  de  Poliție  Județean
Constanța.

Astăzi, 13 aprilie, va fi prezentat instanței de judecată, cu
propunere legală.

Creștinii  sărbătoresc  astăzi
Floriile,  ziua  intrării
Mântuitorului în Ierusalim
16 aprilie 2025 8:57
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Creştinii ortodocşi și cei catolici
prăznuiesc,  astăzi,  Floriile,  cea
mai  importantă  sărbătoare  care
vesteşte  Paştele,  rememorând
intrarea  lui  Iisus  în  Ierusalim,
unde a fost întâmpinat cu frunze de
palmier  şi  fiind  totodată
sărbătoarea celor care poartă nume
de flori.
În duminica a şasea din postul Paştelui, cunoscută în popor şi
ca Duminica Floriilor, Biserica Ortodoxă sărbătoreşte intrarea
triumfală a lui Iisus Hristos în Ierusalim.

Floriile  deschid  săptămâna  cea  mai  importantă  pentru
pregătirile de Paşte, aşa-numita Săptămână Mare, de după cele
40 de zile de post.

De Florii se mănâncă peşte, fiind a doua dezlegare din postul
Paştelui, după cea din ziua Bunei Vestiri.

Duminica Floriilor este precedată de Sâmbăta lui Lazăr. În
această zi, Iisus Hrisos îşi arată din nou minunile, înviindu-
l pe Lazăr, la patru zile de la moarte. Învierea lui Lazăr
este  simbolul  învierii  viitoare  a  neamului  omenesc.  După
această  minune,  mulţimile  strânse  la  porţile  cetăţii  l-au



întâmpinat cu flori şi l-au aclamat pe Mântuitor, la intrarea
în Ierusalim.

Ortodocşii sărbătoresc ziua de Florii ca pe una de bucurie,
dar  cu  înţelegerea  faptului  că  zilele  ce  urmează,  din
Săptămâna  Mare,  sunt  unele  ale  tristeţii.

Intrarea lui Iisus în Ierusalim este relatată de toţi cei
patru  evanghelişti,  Ioan,  Luca  Matei  şi  Marcu.  În  Noul
Testament se scrie că apostolii au întins hainele lor pe un
asin, iar pe ele s-a aşezat Mântuitorul. Acest gest a fost
interpretat  ca  fiind  mărturisirea  faptului  că  învăţătura
apostolilor  va  aduce  la  ascultare  toate  neamurile  de  pe
pământ. Hainele Sfinţilor Apostoli simbolizează, astfel, noua
haină pe care o îmbracă oamenii, haina Sfântului Botez.

După  modelul  mulţimii  din  cetatea  Ierusalimului  care  l-a
întâmpinat  pe  Mântuitor  cu  frunze  de  palmier,  Biserica
Ortodoxă a rânduit ca, după săvârşirea Sfintei Liturghii, să
se  sfinţească  ramurile  de  salcie  aduse  de  credincioşi.
Slujitorii Bisericii citesc rugăciuni de sfinţire a salciei,
ţinând în mâini aceste ramuri înmugurite, cu lumânări aprinse,
ca simbol al biruinţei vieţii asupra morţii, fiind cunoscut
faptul că salcia are o putere mare de regenerare.

Creştinii  prăznuiesc  Intrarea  Mântuitorului  participând  la
Sfânta  Liturghie,  împodobind  cu  ramuri  de  salcie  sfinţită
icoanele, uşile şi ferestrele gospodăriilor lor şi păstrând
rânduiala postului. Aceste ramuri sfinţite se păstrează peste
an, fiind folosite cu credinţă la tămăduirea diferitelor boli.
Oamenii obişnuiesc şi să înfigă aceste ramuri în straturile
proaspăt semănate, să le pună în hrana animalelor sau să le
aşeze pe morminte. Ramurile verzi simbolizează castitatea, dar
şi renaşterea vegetaţiei, amintind totodată de ramurile cu
care a fost întâmpinat Iisus la intrarea în Ierusalim, în
această zi.

În seara din ajunul Floriilor se organizează un pelerinaj sau



o procesiune, care porneşte de la o biserică şi se sfârşeşte
la o alta, în amintirea ieşirii oamenilor în întâmpinarea
Domnului, pe drumul său spre Ierusalim. Pelerinajul are şi
rolul binecuvântării oraşului.

Duminica Floriilor este şi prilej de a-i sărbători pe cei care
poartă  nume  de  flori,  cum  ar  fi  Florin,  Viorel,  Viorica,
Brânduşa, Lăcrămioara ori Margareta.

Obiceiuri şi tradiţii
De exemplu, de Florii se obişnuieşte să se facă „de
ursită”, astfel că fetele aflau, prin diverse procedee,
dacă se vor căsători sau nu în acel an. Tot de Florii,
mărţişorul purtat până în această zi se pune pe ramurile
unui pom înflorit sau pe un măceş, iar zestrea se scoate
din casă, pentru aerisire.
Înaintea  sărbătorii,  fetele  nemăritate  din  Banat  şi
Transilvania obişnuiesc să pună o oglindă şi o cămaşă
curată  sub  un  păr  altoit.  După  răsăritul  soarelui,
aceste obiecte sunt folosite în farmece pentru noroc în
dragoste şi sănătate.
De asemenea, la miezul nopţii, se fierbe busuioc în apă,
iar  dimineaţa  fetele  se  spală  pe  cap  cu  această
fiertură, ca să le crească părul frumos şi strălucitor.
Ce rămâne se toarna la rădăcina unui păr, în speranţa că
băieţii se vor uita după ele ca după un copac înflorit.
În popor se mai spune că cine îndrăzneşte să se spele pe
cap în ziua de Florii fără apă descântată şi sfinţită
riscă să albească.
La toate popoarele creştine pot fi întâlnite diferite
obiceiuri,  unele  chiar  similare  celor  de  la  noi,
majoritatea  având  în  prim-plan  palmierul  sau  salcia.
Aceste  tradiţii  nu  au  nimic  în  comun  cu  spiritul
creştinesc  al  praznicului  Intrării  Mântuitorului  în
Ierusalim.
Arabii aprind candele, împodobite cu flori, pe care le



pun  printre  frunze  de  palmier,  iar  grecii  împletesc
cruci din tulpini. La popoarele slave este obiceiul ca
cei  apropiaţi  să  îşi  dăruiască  ramuri  de  salcie  în
această zi.
În sâmbăta Floriilor, femeile din unele zone ale ţării
aduc ofrandă de pomenire a morţilor, împărţind plăcinte
de post.
În sâmbăta Floriilor se mai făcea un ceremonial complex
numit  Lazăriţa,  după  modelul  colindelor,  la  care
participau  doar  fetele.  Una  dintre  fete,  numită
„Lazăriţa”, se îmbrăca în mireasă şi colinda, împreună
cu celelalte, în faţa ferestrelor caselor.
În trecut, ramura de salcie sfinţită era folosită şi în
scopuri terapeutice. Oamenii înghiţeau mâţişori de pe
ramura de salcie pentru a fi feriţi de diferite boli,
iar bătrânele se încingeau cu salcia ca să nu le mai
doară şalele.

(CONVOCATOARE)  Se  anunță  o
ședință de consiliu cu iz de
SCANDAL la Casa de Cultură
16 aprilie 2025 8:57
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Au revenit vremurile în care Mihai
Claudiu Tusac ducea un război „la
baionetă” cu aleșii partidelor de
opoziție, cei care nu erau de acord
cu  proiectele  și  viziunea  sa  de
conducere a Mangaliei.
În mandatul 2008-2012 erau celebre adunările convocate la Casa
de Cultură de Tusac, echipa de vârstnici orchestrată de fostul
edil, care era pusă să aducă injurii consilierilor opoziției.

Și azi, ca și atunci, Mangalia este VOIT scindată, dezbinată,
divizată în două tabere.

Marți, 15 aprilie, consilierii PSD, USR și AUR au convocat o
ședință, de la orele 14.30. La 48 de ore de la înregistrarea
ședinței la primărie, Cristian Radu convoacă o ședință în care
reia proiectul bugetului local al orașului, atacat în instanță
de prefectul județului Constanța.

Și, așa cum a promis, o face la Casa de Cultură unde, după
două mandate și ceva, va participa el însuși.

Nu  pentru  a  dezbate,  alături  de  consilieri,  îmbunătățirea
formei bugetului local ci, cel mai probabil, pentru a face
show,  chemând  în  sprijin  votanții  fideli,  beneficiarii
celebrelor torturi ale lui Colgiu, „rase” din bugetul actual.

Cu siguranță, mangalioții – și nu-s deloc puțini – nemulțumiți
de actuala administrație publică vor veni, la rândul lor, la
Casa de Cultură, pentru a da ochii, după ani buni, cu edilul
urbei, Cristian Radu.

Cearta  și  scandalul  sunt  menținute  la  foc  mic  de  actuala
administrație locală, oarbă și surdă la suferințele REALE ale
mangalioților.



Șantierul Damen Mangalia pune lacătul pe ușă în câteva zile,
în locuințele cetățenilor căldura costă cât salariul minim pe
economie, turismul e cu un picior în groapă, elevii învață în
două schimburi, viața sportivă a dispărut de ani de zile.
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A  fost  CONDAMNAT  Constantin
Gavrilă, intermediarul șpăgii
lui  Dorinel  Colgiu:  Decizia
instanței nu este definitivă
16 aprilie 2025 8:57

Constantin  Gavrilă,  cel  care,
potrivit  procurorilor  DNA,
intermedia șpaga primită de Dorinel
Colgiu de la agenții economici din
sudul  litoralului,  a  fost
condamnat,  azi,  la  Tribunalul
Constanța.
Potrivit rechizitoriului procurorilor DNA, Constantin Gavrilă,
martor în dosarul lui Colgiu, a povestit care era traseul
șpăgilor în cazul agenților economici.
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„În  baza  unei  înțelegeri  prealabile  cu  inculpatul  GAVRILĂ
CONSTANTIN-ALEXANDRU, a pretins în mod indirect suma de 10.000
de  euro,  pentru  sine  sau  pentru  altul,  prin  intermediul
inculpatului GAVRILĂ CONSTANTIN – ALEXANDRU, care a pretins
suplimentar  pentru  sine  și  fără  știrea  inculpatul  COLGIU
DORINEL suma de 5.000 euro, având și lăsând să se creadă ca
are  influență  asupra  funcționarilor  publici  din  cadrul
Primăriei  mun.  Mangalia  și  Poliției  Locale  Mangalia”,  au
arătat  judecătorii  Tribunalului  Constanța,  în  decizia  din
cazul Colgiu.

Iată  decizia  de  azi  a  judecătorilor
Tribunalului Constanța:
Tip solutie: Condamnare cu acord de recunoaştere

Admite acordul de recunoaștere a vinovăției încheiat de D.N.A.
Constanţa cu inculpatul GAVRILĂ CONSTANTIN – ALEXANDRU.

Condamnă  inculpatul  GAVRILĂ  CONSTANTIN  –  ALEXANDRU,  …  la
pedeapsa  de  1  an  și  6  luni  închisoare  pentru  săvârșirea
infracțiunii de trafic de influență.

Dispune suspendarea executării pedepsei sub supraveghere şi
stabileşte un termen de supraveghere de 2 ani, conform art. 92
alin. 1 C. pen.

În baza art. 93 alin. (1) C. pen. obligă inculpatul ca pe
durata  termenului  de  supraveghere  să  respecte  următoarele
măsuri de supraveghere:

a) să se prezinte la Serviciul de Probaţiune Constanţa, la
datele fixate de acesta;

b) să primească vizitele consilierului de probaţiune desemnat
cu supravegherea sa;

c) să anunţe, în prealabil, schimbarea locuinţei şi orice
deplasare care depăşeşte 5 zile;



d) să comunice schimbarea locului de muncă;

e) să comunice informaţii şi documente de natură a permite
controlul mijloacelor sale de existenţă.

Impune  inculpatului  să  execute  următoarea  obligaţie:  să
frecventeze  un  program  de  reintegrare  socială  derulat  de
Serviciul de Probaţiune Constanţa sau organizat în colaborare
cu instituţii din comunitate.

Inculpatul  va  presta  o  muncă  neremunerată  în  folosul
comunităţii  la  Căminul  pentru  Bătrâni  Mangalia,  aflat  în
subordinea Primăriei Municipiului Mangalia prin Direcția de
Asistenţă Socială sau în cadrul Gospodăririi Urbane din cadrul
Primăriei Municipiului Mangalia, pe o perioadă de 90 de zile.

Obligă  inculpatul  GAVRILĂ  CONSTANTIN  –  ALEXANDRU  la  plata
sumei de 12.000 lei, cu titlu de cheltuieli judiciare avansate
de către stat (urmărire penală şi judecată). Cu drept de apel
în  termen  de  10  zile  de  la  comunicare.  Pronunţată  azi,
11.04.2025,  prin  punerea  la  dispoziţie  a  soluţiei  prin
mijlocirea grefei instanţei.

Sursa informațiilor: Portalul Instanțelor de Judecată/Rejust

PRECIZĂRI:
Legea 190 din 2018, la articolul 7, menţionează că activitatea
jurnalistică  este  exonerată  de  la  unele  prevederi  ale
Regulamentului  GDPR,  dacă  se  păstrează  un  echilibru  între
libertatea  de  exprimare  şi  protecţia  datelor  cu  caracter
personal.

Informațiile din prezentul articol sunt de interes public și
sunt obținute din surse publice deschise.

Pe  parcursul  întregului  proces  penal,  persoanele  cercetate
beneficiază de drepturile și garanțiile procesuale prevăzute
de  Codul  de  procedură  penală,  precum  și  de  prezumția  de

https://www.rejust.ro/juris/g8433837e


nevinovăție.

Pe aceeași temă:

Mafia şpăgilor din Primăria Mangalia (V) Strângătorul de
biruri Colgiu: „Am primit de la R.C. 219 solicitări pentru a-
i achiziţiona, online, produse vestimentare!”

„Timpul nu mai are răbdare cu
oamenii  care  lucrează  în
Damen  Mangalia”:  Deputatul
Daniel  Georgescu  solicită
introducerea  de  URGENȚĂ  a
problemei  șantierului  pe
agenda CSAT
16 aprilie 2025 8:57
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Într-o scrisoare deschisă adresată
Ministerului  Economiei,
Digitalizării,  Antreprenoriatului
și Turismului – ministrului Bogdan-
Gruia Ivan și Ministerului Apărării
Naționale  –  ministrului  Angel
Tîlvăr,  deputatul  PSD  Daniel
Gheorghe  Georgescu,  din
Circumscripția  electorală  nr.  14
Constanța  solicită  introducerea
subiectului  Șantierului  Naval
Mangalia  ca  obiect  strategic  pe
agenda  CSAT,  în  contextul
discuțiilor  despre  investițiile
militare ale României.
Stimați domni miniștri,

Mă  adresez  dumneavoastră  public  pentru  a  încerca  să
aducem împreună clarificări și soluții pentru cei care
depind de Șantierul Naval Mangalia. Suntem într-o cursă
 contratimp în care miza sunt viețile oamenilor din
zonă.
Am fost împreună cu ministrul Economiei, domnul Bogdan-
Gruia Ivan, față în față,  cu lucrătorii din șantier în
luna ianuarie. Mă interesează direct soarta zonei de sud
a  județului Constanța și încerc să stau de vorbă cu
toți cei implicați.

Am văzut recent că discuțiile cu compania Damen s-au deblocat



prin comanda către șantierul din Galați și e important să știm
dacă statul român a pus pe masă și subiectul Șantierului de la
Mangalia unde compania Damen este încă implicată.

De aceea, având în vedere că situația șantierului Mangalia
continuă să genereze o problemă socială și economică pentru
toată zona de sud a județului Constanța; având în  vedere și
oportunitatea ca România să rămână un jucător major pe piața
construcției de nave, oportunitate pe care nu o putem pierde;
pentru că timpul nu mai are răbdare cu oamenii care lucrează
în șantier și familiile acestora, vă solicit să comunicați
public și angajaților Șantierului:

Cum afectează investiția de la Galați, discuțiile cu
compania Damen despre Șantierul de la Mangalia?
Care este stadiul discuțiilor cu posibilii investitori,
discuții  anunțate  acum  2  luni  privind  preluarea
Șantierului  din  Mangalia?
Ați fixat un termen până la care statul va redeveni
acționar majoritar al Șantierului Naval Mangalia?
Să explicați dacă comenzile de nave militare pot fi
reorientate și către șantierul din Mangalia?

De asemenea, ca soluții necesare imediate, vă mai solicit:

să introduceți subiectul Șantierului Naval Mangalia ca
obiect  strategic  pe  agenda  CSAT,  în  contextul
discuțiilor despre investițiile militare ale României.
să formați un grup de lucru permanent interministerial
care să ia în discuție soluțiile pentru Șantierul Naval
Mangalia  și  pentru  refacerea  economică  a  sudului
județului  Constanța.

Cu speranța unor pași înainte făcuți cât mai rapid și cu
credința că statul român va reuși să salveze acest obiectiv
strategic, aștept răspunsul dvs. cât mai grabnic.


